
ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΥΠΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

Αθήνα, 17 Φεβρουάριου 2004

Υπό την προεδρία του Πρωθυπουργού Κώστα Σημίτη 
πραγματοποιήθηκε σήμερα στις 13.00, στο Μέγαρο Μαξίμου, η 
τελευταία συνεδρίαση της Διυπουργικής Επιτροπής Συντονισμού 
Ολυμπιακής Προετοιμασίας με τη λήξη της θητείας της παρούσας 
κυβέρνησης.

Μετά τη συνεδρίαση, που διήρκεσε δύο ώρες, προέβησαν κατά 
σειράν σε δηλώσεις, ενημερώνοντας τους δημοσιογράφους, ο 
υφυπουργός Τύπου και υπεύθυνος του Γραφείου Τύπου του 
Πρωθυπουργού Τηλέμαχος Χυτήρης, καθώς και ο υπεύθυνος 
υπουργός για τους Ολυμπιακούς Αγώνες υπουργός Πολιτισμού 
Ευάγγελος Βενιξέλος.

Τ. ΧΥΤΗΡΗΣ: Σήμερα έγινε η τελευταία συνεδρίαση της 4ετίας της 
ΔΕΣΟΠ. Τέτοιες συνεδριάσεις, την 4ετία αυτή, έχουν γίνει 56 τον 
αριθμό. Υπενθυμίζω ότι η ΔΕΣΟΠ συγκροτήθηκε τον Μάιο του 2000. 
Ανελλιπώς λειτούργησε καθ’ όλη τη διάρκεια της 4ετίας, με συχνότητα που 
υπολείπεται μόνο αυτής του Υπουργικού Συμβουλίου.

Ο Πρωθυπουργός, παίρνοντας το λόγο στην αρχή της συνεδρίασης, τόνισε 
ότι η ΔΕΣΟΠ απετέλεσε το μοχλό υπερκέρασης προβλημάτων που 
προέκυπταν, αλλά και το όργανο στρατηγικού σχεδιασμού για μια 
άλλη Αθήνα, για μια άλλη Ελλάδα.

Ο Πρωθυπουργός υπογράμμισε ότι αποφάσεις, όπως αυτή της 
οριστικής διακοπής της λειτουργίας του αεροδρομίου του Ελληνικού, της 
απομάκρυνσης νυκτερινών κέντρων από το Παράκτιο Πάρκο του Αγίου 
Κοσμά, της δρομολόγησης των οδικών έργων που αναβαθμίζουν το δίκτυο 
της Αττικής, της σύνδεσης του αεροδρομίου «Ελευθέριος Βενιζέλος» με το 
Μετρό της Αθήνας, της υλοποίησης του Προγράμματος «Ελλάδα 2004», της 
δρομολόγησης του Τραμ, της δρομολόγησης του ειδικού προγράμματος 
προσβασιμότητας για τα άτομα με αναπηρίες, της μεταολυμπιακής 
αξιοποίησης των Ολυμπιακών Έργων, έχουν ληφθεί από τη ΔΕΣΟΠ στο 
πλαίσιο μιας ολυμπιακής προετοιμασίας, η οποία δεν εξαντλείται 
στις 17 ημέρες των Αγώνων, αλλά λειτουργεί αναπτυξιακά για τη 
χώρα που φιλοξενεί τους Αγώνες.

Ο Πρωθυπουργός συνέχισε επισημαίνοντας πως η ΔΕΣΟΠ αποτελεί πλέον 
ένα επιτυχημένο πρότυπο, το οποίο η διοίκηση θα επαναλάβει και θα 
ενσωματώσει στη λειτουργία της και πρόσθεσε: Στο διάστημα λειτουργίας 
της, η ΔΕΣΟΠ έλαβε περίπου 300 αποφάσεις, οι οποίες



υλοποιήθηκαν με μέριμνα όλων των φορέων και με την επιτελική 
παρακολούθηση του υπουργείου Πολιτισμού.

Σήμερα -τόνισε με έμφαση ο Πρωθυπουργός- 6 μήνες πριν τους 
Ολυμπιακούς Αγώνες, τοποθετούμεθα μπροστά στο μεγάλο αυτό 
γεγονός με αυτοπεποίθηση ότι θα διεξαγάγουμε πετυχημένους 
Ολυμπιακούς Αγώνες, με σιγουριά ότι ο σχεδιασμός μας ήταν 
αναπτυξιακός, με ικανοποίηση για όλα αυτά που έγιναν σε αυτό το 
διάστημα από μια Ελλάδα, η οποία έχει μάθει να θέτει υψηλούς 
στόχους και να τους επιτυγχάνει.

Τέλος, ο Πρωθυπουργός ευχαρίστησε όλους τους συντελεστές αυτής της 
συλλογικής προσπάθειας, τόσο την Πρόεδρο της Οργανωτικής Επιτροπής 
«Αθήνα 2004» Γιάννα Αγγελοπούλου και τους συνεργάτες της, όσο και τον 
υπεύθυνο υπουργό για τους Ολυμπιακούς Αγώνες υπουργό Πολιτισμού 
Ευάγγελο Βενιζέλο, καθώς και όλα τα μέλη της Διυπουργικής Επιτροπής για 
την προετοιμασία των Ολυμπιακών Αγώνων.

Στη συνέχεια πήραν το λόγο ο κ. Βενιζέλος και η κυρία 
Αγγελοπούλου, οι οποίοι ευχαρίστησαν τον Πρωθυπουργό για την 
αποτελεσματική προεδρία του που είχε ως αποτέλεσμα τον άρτιο 
συντονισμό όλων των εμπλεκομένων στο ολυμπιακό εγχείρημα 
φορέων.

Ακολούθως έγινε μια επισκόπηση της πορείας των έργων και της 
προοπτικής τους. Το σημείο στο οποίο ήθελα να σταθώ είναι το εξής: Επειδή 
υπάρχουν δημοσιεύματα, τα οποία βλέπουν το φως της δημοσιότητας και 
στο εξωτερικό -και αναφέρομαι στη Στέγη Καλατράβα του ΟΑΚΑ- θέλω 
να σας πω ότι δεν αντιμετωπίζουμε κανένα πρόβλημα, ότι η τεχνική 
δυνατότητα της κατασκευής του έργου ελέγχεται απολύτως και ότι 
το έργο εντάσσεται απολύτως στο προαποφασισθέν χρονοδιάγραμμα.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε 
ολυμπιακές προσαρμογές;

υπουργέ, θα προλάβουν να γίνουν οι

Τ. ΧΥΤΗΡΗΣ: Θα προλάβουν να γίνουν οι προσαρμογές αυτές.
Επίσης για τον περιβάλλοντα χώρο του ΟΑΚΑ, σας διαβεβαιώνω ότι τα 
πράγματα βαίνουν απολύτως ομαλά και σύμφωνα με τα χρονοδιαγράμματα.

Ένα άλλο θέμα -το γνωρίζετε- είναι η Μαραθώνια Διαδρομή. Η υπουργός 
ΠΕΧΩΔΕ Βάσω Παπανδρέου ανέφερε στα μέλη της ΔΕΣΟΠ ότι στις αρχές 
Μαρτίου θα υπάρξει νέος ανάδοχος και ότι τέλος Μα'ΐου με αρχές Ιουνίου η 
Μαραθώνια Διαδρομή θα παραδοθεί.

Αυτά ήταν τα βασικότερα θέματα της τελευταίας συνεδρίασης της ΔΕΣΟΠ.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Για τον προαστιακό, για το τραμ, έχετε κάτι να μας 
πείτε;
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Τ. ΧΥΤΗΡΗΣ: Και αυτά ία θέματα αναφέρθηκαν, όμως δεν έχει σημειωθεί 
κανένα απολύτως πρόβλημα. Τα έργα εκτελούνται κανονικά, σύμφωνα με 
τις προδιαγραφές και τα τεθέντα χρονοδιαγράμματα.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Για τη Στέγη του Κολυμβητηρίου:

Τ. ΧΥΤΗΡΗΣ: Για τη Στέγη του Κολυμβητηρίου, στο τέλος της εβδομάδος, 
επειδή υπάρχει ένα πρόβλημα και καλά κάνετε και το θέτετε, θα υπάρξει 
απόφαση και ανακοίνωση από τη μεριά της Ομάδας Παρακολούθησης 
Έργου (ΟΠΕ) για την περαιτέρω εξέλιξη του θέματος.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Τι είδους πρόβλημα υπάρχει;

Τ. ΧΥΤΗΡΗΣ: Η Στέγη του Κολυμβητηρίου είναι Στέγη Σκίασης για το 
Κολυμβητήριο και εξυπηρετεί τις ανάγκες της τηλεόρασης, όπως γνωρίζετε, 
και γι’ αυτό γίνεται. Η Στέγη δεν γίνεται για το Κολυμβητήριο αυτό καθ’ 
αυτό, γίνεται για τις ανάγκες της τηλεόρασης. Υπάρχει μια μελέτη που 
πρόκειται να συζητηθεί αυτή την εβδομάδα στην ΟΠΕ για το πώς μπορεί να 
γίνει αποτελεσματικότερα και γρηγορότερα.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε υπουργέ, είναι τυχαίο που ο κ. Οσβαλντ είπε σε 
συνέντευξή του ότι Ολυμπιακοί Αγώνες μπορούν να γίνουν και χωρίς το 
Στέγαστρο Καλατράβα;

Τ. ΧΥΤΗΡΗΣ: Ο κ. Οσβαλντ έχει κατ’ επανάληψη προβεί σε δηλώσεις και 
λόγω της θέσεώς του έχει κάθε δικαίωμα να εκφράζει τις ανησυχίες του. 
Όπως γνωρίζετε, κάθε φορά, όχι μόνο ο κ. Οσβαλντ, αλλά και άλλοι 
παράγοντες έχουν προβεί σε δηλώσεις και πολλά δημοσιεύματα έχουν δει το 
φως της δημοσιότητας, στα οποία διατυπώνεται «η ανησυχία ως προς την 
εξέλιξη της ολυμπιακής προετοιμασίας», ωστόσο όλα αυτά τα δημοσιεύματα 
έχουν διαψευσθεί.

Νομίζω ότι πάμε πολύ καλά και θα κάνουμε επιτυχημένους Ολυμπιακούς 
Αγώνες.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Σε ό,τι αφορά την αμοιβή του κ. Καλατράβα,
σκέπτεστε να δοθεί κάποιο μικρότερο ποσό, αφού τελικά δεν θα γίνει ο 
Σταθμός στη Νερατζιώτισσα που ήταν μέσα στη μελέτη;

Τ. ΧΥΤΗΡΗΣ: Δεν έγινε καμιά συζήτηση στη ΔΕΣΟΠ πάνω σ’ αυτό το θέμα 
που με ρωτάτε.

Σας ευχαριστώ.

Ο υπεύθυνος υπουργός για τους Ολυμπιακούς Αγώνες υπουργός 
Πολιτισμού Ευάγγελος Βενιξέλος, εξερχόμενος του Μεγάρου 
Μαξίμου, απάντησε στις ακόλουθες ερωτήσεις δημοσιογράφων.
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ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε υπουργέ, υπάρχει πρόβλημα με το Στέγαστρο 
Καλατράβα;

Β. ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Θα περίμενε κανείς, λίγους μήνες πριν από χην 
έναρξη των Αγώνων και με χα περισσόχερα έργα ήδη χελειωμένα, να 
έχουμε αποκχήσει μεγαλύχερη εμπισχοσΰνη σχον εαυχό μας, να 
έχουμε μεγαλύχερη εθνική αυχοπεποίθηση. Γιαχί χη δικαιούμασχε, 
χην αξίζει ο ίδιος ο ελληνικός λαός που με χον ιδρώτα χου και χον 
κόπο χου οργανώνει άψογα χους Ολυμπιακούς Αγώνες χου 2004.

Όπως διαπιστώθηκε και μετά από αναλυτική συζήτηση όλων των δεδομένων 
στη Διυπουργική Επιτροπή με τη συμμετοχή όλων των αρμοδίων υπηρεσιών 
και της Οργανωτικής Επιτροπής των Ολυμπιακών Αγώνων, δεν υπάρχει 
κανένα πρόβλημα με χην ολοκλήρωση χου έργου χης Σχέγης χου 
ΟΑΚΑ, χου έργου δηλαδή που είναι γνωσχό με χο όνομα χου 
αρχιχέκχονά χου, χο έργο χου Σανχιάγκο Καλαχράβα. Κανένα 
απολύχως πρόβλημα. Είμασχε ενχός χων χρονοδιαγραμμάχων και 
φυσικά δεν υπάρχει κανένα χεχνικό πρόβλημα. Αυτό διαβεβαιώνουν με 
απόλυτα κατηγορηματικό τρόπο όλοι οι εμπλεκόμενοι: η τεχνική υπηρεσία, 
οι ανάδοχοι, ο μελετητής, ο τεχνικός σύμβουλος.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Τα over lays θα προλάβουν να γίνουν όμως:

Ε. ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Τα over lays είναι κάτι που γίνεται στην τελευταία φάση 
και είναι προσωρινές απλές κατασκευές.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Το Κολυμβητήριο:

Ε. ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Υπάρχει ένα πρόβλημα με τη Στέγη του Κολυμβητηρίου, 
διότι ο ανάδοχος δήλωσε αδυναμία εφαρμογής μιας τεχνικής λύσης που 
είχε επιλεγεί. Εντός των προσεχών τεσσάρων ημερών θα καταλήξουμε ή στην 
επιλογή μιας άλλης εφικτής λύσης, η οποία μπορεί να έχει ολοκληρωθεί 
μέσα στον Ιούνιο ή στην εφαρμογή μιας εναλλακτικής μεθόδου, η οποία μας 
επιτρέπει να έχουμε τη σκίαση που απαιτεί η τηλεόραση για να μεταδώσει 
μια άψογη εικόνα σε όλο τον κόσμο. Γιατί το πρόβλημα είναι κατά βάση 
τηλεοπτικού χαρακτήρα. Μην γενικεύουμε και μεχαχρέπουμε σε 
σοβαρό χεχνικό θέμα ένα θέμα χο οποίο αφορά χις μεθόδους λήψης 
χης χηλεοπχικής εικόνας.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Μα, ο ανάδοχος, κύριε υπουργέ, σας το είπε τώρα, 
τελευταία στιγμή αυτό; Δεν είχε διακρίνει νωρίτερα τα προβλήματα;

Ε. ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Πρέπει να σας πω ότι στη σύμβαση που έχουμε υπογράψει 
για την ανάληψη των Ολυμπιακών Αγώνων, δεν έχουμε υποχρέωση να 
στεγάσουμε και το Κολυμβητήριο. Εν πόση περιπτώσει, εμείς θέλουμε να 
είμαστε καλύτεροι απ’ ό,τι οι συμβατικές υποχρεώσεις μας. Αλλά δεν πρέπει 
να συγχέουμε τα μεγέθη των θεμάτων. Το θέμα χου ΟΑΚΑ είναι ένα 
χεράσχιο θέμα, σχο οποίο έχουμε απόλυχη βεβαιόχηχα. Το θέμα χης
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σκίασης ή της στέγασης του Κολυμβητηρίου είνατ ένα πάρα πολύ 
μικρό ζήτημα.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε υπουργέ, ο κ. Οσβαλντ είπε σήμερα στην 
ελληνική υπηρεσία του BBC ότι ακόμη και χωρίς σκέπαστρο, οι Αγώνες θα 
γίνουν στο ΟΑΚΑ.

Ε. ΒΕΝΙΖΕΑΟΣ: Δεν υπάρχει περίπτωση να μην υπάρχει το 
στέγαστρο, γιατί το στέγαστρο είναι εκεί. Απλώς, ολοκληρώνεται και 
μετατίθεται στην οριστική θέση του. Λοιπόν, δεν είναι δυνατόν να μιλάμε για 
Αγώνες με ένα Ολυμπιακό Στάδιο, στο οποίο κυριαρχεί μια τεράστια 
μεταλλική κατασκευή. Η κατασκευή αυτή έχει ξενίσει ορισμένους γιατί είναι 
πρωτότυπη, είναι εντυπωσιακή, γιατί είναι το μνημείο της 
αρχιτεκτονικής των Ολυμπιακών Αγώνων, αλλά ταυτόχρονα και το 
μνημείο της τεχνικής δυνατότητας και της τεχνικής 
αποτελεσματικότητας της Ελλάδος και στο δημόσιο και στον 
ιδιωτικό τομέα.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε υπουργέ, υπάρχει τελικά κάποια καθυστέρηση, 
όσον αφορά τη Στέγη Καλατράβα; Μήπως έχουμε καθυστέρηση ημερών, 
εβδομάδων:

Ε. ΒΕΝΙΖΕΑΟΣ: Όχι, είμαστε εντός των χρονοδιαγραμμάτων. Έγινε ειδική 
συζήτηση για το αν έχουμε υπέρβαση των χρονοδιαγραμμάτων. Τα ελέγξαμε 
από κάθε πλευρά και διαπιστώσαμε ότι δεν υπάρχει καμιά καθυστέρηση.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Η κακοκαιρία δεν επηρέασε;

Ε. ΒΕΝΙΖΕΑΟΣ: Δεν τίθεται θέμα για μια ή δυο μέρες, λόγω της 
κακοκαιρίας, όταν δουλεύουν συνεργεία πάρα πολλές ώρες και με πολύ 
περισσότερα πρόσωπα.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Με τη διαδρομή του Μαραθωνίου, τι γίνεται, κύριε 
υπουργέ;

Ε. ΒΕΝΙΖΕΑΟΣ: Η κυρία Παπανδρέου επανέλαβε αυτά που είπε: Έχει βρει 
τη νομική λύση, ώστε να συνεχισθεί το έργο με πολύ καλύτερους όρους.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Θέματα ενέργειας συζητήσατε;

Ε. ΒΕΝΙΖΕΑΟΣ: Όχι, σήμερα δεν συζητήσαμε θέματα ενέργειας, γιατί και η 
τελευταία εκκρεμότητα που είχαμε σε σχέση με τον Κορυδαλλό έχει λυθεί.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Για τον Προαστιακό και για το Τραμ;

Ε. ΒΕΝΙΖΕΑΟΣ: Συζητήσαμε γι’ αυτά τα θέματα. Συγκεκριμένα δώσαμε 
κάποιες οδηγίες στον Γενικό Γραμματέα του υπουργείου Μεταφορών (που 
εκπροσώπησε τον κ. Βερελή, ο οποίος απουσιάζει σήμερα) ώστε να δώσουμε
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και κάποιες πρόσθετες απαντήσεις, οι οποίες απαιτούνται, για να έχουμε 
απόλυτη βεβαιότητα.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Υπάρχει μήπως κάποια σκέψη να μειωθεί η αμοιβή 
του κ. Καλατρόβα, αφού δεν θα γίνει ο Σταθμός στη Νερατζιώτισσα που ήταν 
μέσα στη μελέτη;

Ε. ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Άλλη είναι η σύμβαση για τη Νερατζιώτισσα. Άλλος φορέας 
την έχει κάνει και δεν έχει καμιά σχέση με το ΟΑΚΑ. Καμιά απολύτως 
σχέση.

Σας ευχαριστώ.

6


